

Εισφορά Αλληλεγγύης Συνταξιούχων (ΕΑΣ)

Ο Νόμος 3865/21-7-2010 που αναφέρει στο Άρθρο 11 την εισφορά αλληλεγγύης Συνταξιούχων (ΕΑΣ) θεσπίστηκε την 1/8/2010 και περιγράφει τον τρόπο με τον οποίον γίνεται η παρακράτηση της ΕΑΣ) σε ποσοστά επί τοις εκατό βάσει κλίμακος 8 κλιμακίων της μηνιαίας κυρίας ακαθάριστης σύνταξης ή αθροίσματος κυρίων ακαθάριστων συντάξεων.

Σύμφωνα με το υπ' αριθμ. 220541/2017 έγγραφο του Γενικού λογιστηρίου του κράτους η ΕΑΣ προηγείται των μνημονιακών περικοπών οι οποίες μειώσεις υπολογίζονται στο ποσό της ακαθάριστης κυρίας σύνταξης που απομένει μετά την αφαίρεση της ΕΑΣ γεγονός βέβαια το οποίο δεν αποτυπώνεται στα μηνιαία εκκαθαριστικά σημειώματα κυρίων συντάξεων του Δημοσίου και του ΤΣΑΥ που αποστέλλονται στους συνταξιούχους.

Σύμφωνα λοιπόν με τον νόμο 3865/10 η μηνιαία παρακράτηση είναι ανάλογη του ύψους της ακαθάριστης μηνιαίας σύνταξης, ή αθροίσματος κυρίων ακαθαρίστων συντάξεων το οποίον πολλαπλασιαζόμενο με το ποσοστό επί τοις εκατό των κλιμακίων καθορίζει το ποσόν της ΕΑΣ που προκύπτει.

Στο ακαθάριστο ποσό της σύνταξης προστίθεται το επίδομα εξομάλυνσης όπου αυτό υπάρχει και η προσωπική και αμεταβίβαστη διαφορά τα οποία αυξάνουν την ΕΑΣ. Η παρακράτηση γίνεται από τον Φορέα που χορηγεί το μεγαλύτερο ποσό της ακαθάριστης κυρίας σύνταξης ή με απόφαση των Υπουργών Οικονομικών Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης γίνεται επιμερισμός του ποσού της ΕΑΣ σε δύο φορείς χορήγησις κυρίως ακαθάριστης σύνταξης όπως π.χ. η ΕΑΣ 510 € η οποία παραμένει αμετάβλητη σε πολλούς συνταξιούχους από Ιούλιο του 2013 μέχρι σήμερα επιμερίζεται στα 312 € που τα παίρνει το Δημόσιο και τα 198 € που τα παίρνει το ΤΣΑΥ.

Για να γίνει αντιληπτό το μέγεθος της λαθροχειρίας των κυρίων συντάξεων των συνταξιούχων κρίνεται σκόπιμο να αναφερθεί πραγματικό παράδειγμα Συνταξιούχου του Ε.Σ.Υ. από το 2009 με βαθμό Διευθυντού και με «άθροισμα κυρίων ακαθαρίστων συντάξεων 4258 € μηνιαίως συντάξεων (Δημόσιο 2.845 € μαζί το επίδομα εξομάλυνσης και ΤΣΑΥ 1.413 €)

1) Νόμοι 3865/10 Νόμος θέσπισης ΕΑΣ

Άθροισμα ακαθαρίστων συντάξεων: Δημοσίου 2.845 € (μαζί με το επίδομα εξομάλυνσης) + ΤΣΑΥ 1.413 = 4.258 € μηνιαίας.

Παρακράτηση ΕΑΣ σε λογικά πλαίσια μέχρι 7/2013.

2) Νόμος 4093/12. Νόμος αναπροσαρμογής ακαθάριστης σύνταξης του Δημοσίου από 2.738€ σε 2.132€ η δε σύνταξη του ΤΣΑΥ έμεινε στα 1.413€.

Ακαθάριστο άθροισμα κυρίων Συντάξεων Δημοσίου: 2.232€ (μαζί με το επίδομα εξομάλυνσης) + Συντ. ΤΣΑΥ: 1.413 = 3.645€.

Ακαθάριστο άθροισμα κυρίων συντάξεων 3.645€ x ποσοστό 10% = 364€ ΕΑΣ.

Διαφορά 510 € = 364 = 146 €. Αναδρομική διαφορά 146€ x 36 μήνες 7/13-6/16 = 5.256 €.

3) Νόμος 4387/16 (Νόμος Κατρούγκαλου Θέσπισης Καταβαλλόμενης ακαθάριστης κύριας σύνταξης μετά την αφαίρεση των μνημονιακών περικοπών).

Καταβαλλόμενο άθροισμα σύνταξης Δημοσίου 1.692€ + 100€ (επίδομα εξομάλυνσης) 1.792 € + Συντ. ΤΣΑΥ 1.101 € = 2.893 €.

Καταβαλλόμενο ακαθάριστο άθροισμα κυρίων συντάξεων 2.893 X Ποσοστό 7% = 202 € ΕΑΣ.

Διαφορά 510 € - 202 € = 308 ΕΑΣ.

Αναδρομική διαφορά 308 X 24 μήνες (από 6/16 – 6/18 = 7.392 €).

Τελικό άθροισμα αναδρομικών 5.256 € + 7.392 € = 12.648 €.